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Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur 
Datum: 14 december 2023, Fletcher hotel-restaurant ByZoo, Emmen 
 
Aan-/afwezig:  

☒ N. Houwing (Aa en Hunze)   ☒ M. Rasker (Assen) 

☒ J. Hartsuiker (Borger-Odoorn)    ☒ E. Holties (Coevorden)   

☒ G. Hempen-Prent (voorzitter, De Wolden) ☒ P. Schrik (Emmen) 

☒ J. Westendorp (Hoogeveen)   ☒ R. van Ulzen (Meppel) 

☒ J. Schipper (Midden-Drenthe)   ☒ J. Darwinkel (Noordenveld)   

☐ J. van Weperen (Ooststellingwerf)  ☒ H. de Graaf (Tynaarlo) 

☒ J.T. Boonstra (Westerveld)   ☒ W. Meeuwissen (provincie Drenthe) 

☒ D.B. Dijkstra (Recreatieschap Drenthe, directeur) ☒ R. Stam (Recreatieschap Drenthe, notulist) 
 

☐ - Afwezig 

☒ - Aanwezig 

 
Gasten:  
I de Groot (t.b.v. agendapunt 5), F. Hamstra (t.b.v. agendapunt 8) 
Publieke tribune; vertegenwoordiger stichting Keelbos   

 

 

1. Opening 

De voorzitter, mevrouw Hempen, opent de vergadering en heet eenieder welkom. Voorgesteld wordt 
om agendapunt 5b van de agenda te behandelen als 6c.  
Mevrouw Houwing zal vandaag voor de laatste maal aanwezig zijn in het Algemeen Bestuur vanuit 
gemeente Aa en Hunze. Zij wordt hartelijk bedankt voor haar inzet de afgelopen periode. 
De gezondheidstoestand van de heer Luinge en zijn evt. terugkeer is nog niet helder. Zijn 
ziekteverlofperiode is met 16 weken verlengd. Vanuit het bestuur wensen we hem veel sterkte en 
hebben we contact met hem. 
 

2. Inleiding door de heer Klinkhamer, manager van hotel ByZoo 
Het hotel is flink opgeknapt (zo’n 3 jaar geleden) en loopt goed. Al 3 jaar bovenaan in de keten van 
Fletcher hotels. Samenwerking met Wildlands. Verder wordt het doordeweeks ook goed gebruikt door 
de zakelijke markt. Mooi om te zien dat het hotel goed loopt. De heer Klinkhamer wordt bedankt voor 
zijn toelichting. 

 
3. Verslag van de vergadering van het Dagelijks bestuur van 20 september 2023 

Zonder op- en/of aanmerkingen wordt het verslag ter kennisname aangenomen. 
 

4. Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur van 12 oktober 2023 
De heer Hartsuiker geeft aan dat zijn opmerking in de rondvraag beknopter kan worden weergegeven; 
dit zal worden aangepast.  
Naar aanleiding van het verslag geeft mevrouw Meeuwissen aan dat de opgestelde hippische visie van 
de stichting Paardenroutes Drenthe heeft geleid tot een incidentele subsidie van de provincie (GS) 
voor de periode 2023-2025 van € 60.000.  
Verder is door de provincie ook geld beschikbaar gesteld (€ 75.000) t.b.v. de gebiedsontwikkeling 
rondom de Kalkovens in Meppel (onder voorwaarde dat gemeente Meppel ook financieel aansluit). 
Hierdoor wordt o.a. mogelijk dat de zgn. Paradijssluis gebruikt kan worden voor fietsers en wandelaars 
(bevordert ook duurzaam woon-werkverkeer).  
Beide toezeggingen worden enthousiast ontvangen. 
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5. Ingekomen stukken en mededelingen: 
Stavaza diverse projecten 

8 december zijn een tweetal hippische routes geopend in boswachterij Ruinen door voorzitter Hempen; 
hierbij heeft mevrouw Hempen de routes gelijk uitgetest door de opening per paard te verrichten. 

14 november is wandelnetwerk Assen officieel in gebruik genomen door wethouder Rasker. Eind maart 
2024 zullen alle gemeenten voorzien zijn van het netwerk. 

7 december bijeenkomst in Sleen. Het Drentehepad (eigenaar Nivon) is voorzien van extra (unieke) bankjes. 
Wethouder Holties heeft hier in Coevorden extra aandacht op gevestigd; past goed bij het extra 
benadrukken van de mogelijkheid dat Coevorden, (maar zeker ook Drenthe in het geheel), naast fietsers, 
ook volop mogelijkheden biedt voor wandelen.  

1 december bezoek Ambassadeur Duitsland; de ambassadeur is rondgeleid door Drenthe; vanuit het 
Bestuur van het Recreatieschap Drenthe heeft Jeroen Westendorp de honneurs waargenomen. 

Gewerkt wordt aan een overzichtskaart met spelregels voor MTB verenigingen. Die zullen ook verspreid 
worden door de TIP kantoren. 

Gewerkt wordt aan een kerstpakket voor alle actieve vrijwilligers van het Recreatieschap die zich inzetten 
voor fiets- en wandelroutes en netwerken. 

7 december Recreatiecongres. De workshops in het ochtendprogramma zijn goed ontvangen. De reactie op 
de laatste spreker van het middagprogramma waren wisselend. De locatie, De Schildhoeve was een mooie 
locatie. 

7 januari opening Hardlooproutes in Emmen. Het Recreatieschap is betrokken bij het ontwikkelen van 
hardlooproutes in Emmen. Het recreatieschap verzorgt de aanleg en het onderhoud van de 4 mijlroutes in 
Assen de komende 3 jaar. 

De heer Holties vraagt naar de stand van zaken van de MTB route Noordbargerbos (2 routes). Dick geeft 
aan dat hier zowel hippische gebruikers als MTB gebruikers elkaar in de weg zaten. Inmiddels is dit naar 
tevredenheid van zowel de ruiters als de mtb-ers opgelost en zijn er 2 mooie routes ontwikkeld.  

Visie routegebonden recreatie 

Pascal (bestuurlijk gekoppeld aan dit onderwerp) geeft aan dat de visie ontwikkeld wordt omdat de 
netwerken nu bijna klaar zijn. Dus nu bekijken hoe we na de benodigde investering in de aanleg, meer 
(economische) spin off te behalen valt. Ingeborg de Groot neemt ons mee in de stand van zaken. Op 4 
oktober is er een grote oploop georganiseerd waarbij stakeholders hun ideeën konden meegeven. De 
opgehaald input is verder uitgewerkt. Op visie zal voor de volgende vergadering van het Algemeen Bestuur 
worden geagendeerd. 

De heer Hartsuiker vraagt of de visie ook aandacht besteed aan de kwaliteit van de fietspaden en welke 
verbeterpunten er zijn op dit vlak. Immers, dat bepaald grotendeels ook de uitstraling van de routes. De 
heer Dijkstra geeft aan dat er, in samenwerking met de provincie, een werkgroep “fietspad van de 
toekomst” actief is. Hierbij gaat het zowel om de utilitaire routes als de recreatieve routes. Het is zoeken 
naar een norm die gevoed wordt door veiligheid en comfort. Immers de basis moet op orde zijn, ook 
lettend op het toekomstig gebruik (e-bikes, bakfietsen, speedpedelecs). Aangegeven wordt dat er ook 
gekeken moet worden naar de paden die eigendom zijn van de TBO’s; immers dit zijn ook belangrijke 
schakels in de fietsinfrastructuur. De heer Hartsuiker geeft als suggestie mee dat ook gebruik kan worden 
gemaakt van “de oren en ogen” van het Recreatieschap, zijnde de vrijwilligers. De heer Dijkstra doet de 
toezegging dat de informatie vanuit de werkgroep ‘Fietspad van de toekomst’ met de AB-leden gedeeld zal 
worden. Mevrouw Hempen geeft aan dat uitkomsten uit deze werkgroep geagendeerd zullen worden in het 
Algemeen Bestuur en dat de uitkomst zal worden gepresenteerd in de vorm van een actieplan. 

5a brief stichting “Keelbos” 
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Met de vergaderstukken is ook de reactie meegestuurd. Dit schrijven is een reactie op de formele klacht van 
de Stichting Keelbos van 13 november jl. Het bestuur kan instemmen met de opgestelde reactie. 

 

6. a./b Wet GR/ Nieuwe tekst GR 
Zoals in de meegezonden memo is aangegeven is met ingang van 1 juli 2022 de Wet 
gemeenschappelijke regelingen gewijzigd. Deze wijziging moet worden verwerkt in de 
gemeenschappelijke regeling Recreatieschap Drenthe.  
De reacties van de raden zijn verwerkt en het Dagelijks Bestuur stelt meegezonden versie voor 
(waarmee ook de VDG heeft ingestemd). Het Algemeen Bestuur is akkoord met de wijzigingen en 
besluit dat deze versie ter behandeling naar de raden toegestuurd kan worden  
 
c. 
In de memo is aangegeven dat artikel 19.2.a ook als voorstelwijziging voor ligt, aangezien de huidige 
tekst en de berekeningswijze onvoldoende transparant is. De heer Westendorp ligt toe dat het doel 
niet is het ophalen van meer geld voor het stimuleringsfonds, maar dat het beoogt de berekening 
transparanter te maken. Daarnaast wordt opgemerkt dat op termijn wellicht gemeenten Meppel ook 
overgaat tot invoering toeristenbelasting (onderzoek wordt uitgevoerd).  
De heer Dijkstra vult aan dat de voorliggende wijziging, bij instemming, pas bij het opstellen van de 
begroting 2026 van toepassing zal zijn. De meegestuurde scenario’s laten mogelijke opbrengsten van 
het fonds zien in verschillende varianten. Binnen deze vergadering vragen we de aanwezigen of 
ingestemd kan worden met de systematiek (een vast bedrag, daarnaast een flexibel bedrag door het 
nemen van een percentage van de opbrengsten toeristenbelasting). Hiermee kan de vergadering 
instemmen. In een volgende vergadering zal een voorstel worden gedaan om een beslissing te nemen 
t.a.v. het vaste bedrag en het percentage. 
De heer Hartsuiker vraagt of de beslissing over het vaste bedrag en het percentage dan een éénmalige 
beslissing is. Hierop wordt geantwoord dat dit aan de vergadering zelf is; indien men over wil gaan tot 
wijziging hiervan kan het Algemeen Bestuur daarom vragen (bij meerderheid).  
Mevrouw Hempen stelt vast dat het Algemeen Bestuur instemt met de gewijzigde tekst van de GR 
Recreatieschap Drenthe. 
 

7. Terugkoppeling vanuit: 
Project Vitale Vakantieparken; namens het Recreatieschap hebben Jos Darwinkel en Dick Dijkstra 
gesproken met Henk van de Boer en Jan Wibier over de evaluatie en voortgang van het project. Het 
Recreatieschap staat in beginsel positief tegenover het verlengen van het project dat inmiddels op 
stoom is gekomen. De vraag of de huidige structuur de juiste structuur is kan ter discussie staan. 
Vanuit het Recreatieschap is wel aangegeven dat de balans in aandacht en geld tussen de pijlers 
‘Uitblinkers’ en ‘Transformeren’ scheef is. Dit vraagt in het vervolg ook extra aandacht.  
PPLG; DPLG wordt besproken in het VDG. Bij het CLG gaat het ook om NND (natuur netwerk Drenthe), 
het gaat dan om de basiskwaliteit natuur en om stimulerend beleid. Daarbij is het ook belangrijk om 
routes aantrekkelijk te maken (denk aan biodiversiteit of bossingels ed.). In het CLG kom je tot 
gesprekken. PNP is er al en moet gewoon uitgevoerd worden 
De heer Hartsuiker vraagt zich af of je nog wel in CLG moet aansluiten? Mevrouw Hempen geeft aan 
dat juist in het CLG je tot gesprekken komt. NND is als stimuleren beleid bedoeld.  
Duurzaamheid; de heer Hartsuiker geeft aan dat hij conform eerder besloten bestuurlijk is aangehaakt 
bij het thema Duurzaamheid. Het Recreatieschap heeft (i.s.m. Provincie en Marketing Drenthe) een 
viertal bijeenkomsten georganiseerd met een aantal betrokken ondernemers (ongeveer 20) die al 
stappen maken op gebied van duurzaamheid. Doel is ook dat ondernemers elkaar inspireren. 
Mevrouw Meeuwissen vult aan dat ook een enquete is afgenomen waarbij de deelnemers is gevraagd 
naar hun bevindingen. Hieruit blijkt dat men toegevoegde waarde ziet (inspiratie, uitwisseling ideeën, 
meedenken met vervolgstappen) en graag volgend jaar hier een vervolg van wil zien.  
De heer Dijkstra vult aan dat financieel gezien de voortgang van dit project op basis van 50/50 door 
Provincie en Recreatieschap samengewerkt wordt. De duurzaamheidstafel zou ook als kennistafel 
ingezet kunnen worden bij de invulling van de Provinciale en gemeentelijke toeristische visies die 
ontwikkeld gaan worden.  
 

8. Deelfiets 
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De heer Boonstra introduceert het project (elektrische) deelfiets. Afgelopen periode heeft gemeente 
Westerveld in samenwerking met gemeente Steenwijkerland gewerkt aan het project deelfiets. Het is 
een vorm van duurzaam vervoer en een aanvulling op bijvoorbeeld het OV (hetgeen op het platteland 
minder frequent voorhanden is). In het najaar heeft gemeente Westerveld een tweetal locaties 
voorzien van deelfietsen (bij Puur in Diever en bij Toegangspoort Holtingerveld in Havelte).  
De heer Hamstra is projectleider Steenwijkerland en neemt ons mee in het doel en de opzet van het 
project en de geboekte resultaten. De deelfiets is vooral bedoeld als “first and last mile”, voor zowel 
toerist, bezoeker, inwoner en werknemer. Men kan een fiets via een app (en ook via 9292) in gebruik 
nemen en ook weer zo afmelden bij een hub; dit systeem voorkomt “strooifietsen”.  
Op de vraag of het financieel zelfstandig mogelijk is wordt aangegeven dat momenteel publieke 
ondersteuning echt nog noodzakelijk is. Wellicht op termijn, bij toenemend gebruik én een uitgebreid 
netwerk, kan de situatie daarin wijzigen. 
Hamstra geeft aan dat omliggende gebieden (Noordoostpolder, Kampen, Meppel) ook interesse 
hebben om deelfietsen te gaan aanbieden. 
 

9. Rondvraag 

Mevrouw Meeuwissen geeft aan dat gewerkt wordt aan een agenda Recreatie & Toerisme.; in januari 
zal de startnotitie in de commissie worden behandeld. Het Drenthe panel zal ook worden ingezet om 
de agenda verder in te vullen. Planning is om in de zomer de agenda vast te stellen in de staten. Dit zal 
dan ook het document vormen voor de financiële kaders. 
De heer Schrik vraagt of er een warme groet kan worden gegeven aan de heer Luinge; hiervoor is 
aandacht vanuit het Recreatieschap. De heer Van Ulzen geeft aan dat Meppel in de zomer ook 
daadwerkelijk de deelfiets zal introduceren. De heer Rasker heeft gehoord dat het Recreatieschap 
en/of Marketing Drenthe bezig is met een onderzoek informatievoorziening. De heer Dijkstra geeft 
aan dat dit onderzoek wordt uitgevoerd door Marketing Drenthe (met als doel het beter op elkaar 
afstemmen van de informatievoorziening). Daarnaast meldt de heer Rasker dat de ambtelijke invulling 
op het gebied van Recreatie en Toerisme door Malissa Irosemito is gewijzigd en dat nu Ingrid Zwart op 
dit dossier actief is in gemeente Assen. 
 

10.    Sluiting 
De voorzitter dankt eenieder voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering.    

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van [Klik hier voor datum]. 
                                                                                                    
Voorzitter     Directeur  
G. Hempen- Prent    D.B. Dijkstra  
                      
  
------------------------    -------------------------  


